
Distrikt 8 

Referat fra årsmøde i distrikt 8 onsdag den 24. april 2024 kl. 9.30 

Sted: Bromølle Kro, Slagelsevej 78, 4450 Jyderup 

 

Ankomst, registrering samt kort præsentation af deltagerne 
32 deltog i årsmødet 
 
1) Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsorden blev godkendt men flere deltagere havde ikke modtaget den. 
  
2) Valg af mødeleder og referent  
 
Flemming Friis Larsen blev valgt til mødeleder 
Anette Josephsen vil være referent 
 
3)  Bestyrelsens beretning og bemærkninger fra Distriktets koordinatorer  
 
Da distriktsledelsens beretning ikke var modtaget af alle deltagerne, gik man direkte til 
koordinatorernes beretninger.  
 

IT-gruppen med Tonny Nielsen: 
 

Temadag afholdt 18 okt. 2023  
Virksomhedsbesøg i Region Sjællands IT-center i Ringsted afholdt 31 jan. 2024 
Planlagt: 22 okt. 2024 Temadag i samarbejde med D7 med digitaliseringsstyrelsen 
 
 

Motion og sundhed med Merete Hansen: 
 
 

Temadag afholdt 16 mar. 2023 Hold hjernen skarp 
Temadag afholdt 06 nov. 2023 Foredrag med Marianne Aagård Vaner og vejrtrækning 
Planlagt: 04 jun. 2024 temadag med Peter Keller Hansen Balance. Sanser og motorik 
 
 

Ældrepolitisk område med Jan Munk: 
 
 

Temadag 09 feb. 2023 Fra velfærdsstat til velfærdssamfund  
Planlagt: SEP/OKT 2024 planlægges muligvis temadag med ældreloven i fokus 
 
 
Der blev fremlagt ønske om oversigt over ældrepolitiske kontaktpersoner i 
lokalafdelingen 
Det blev konstateret at der mangler frivillige på ældre politisk område. 
 
 

Social-humanitær med Annette Juhl Jensen: 
 
 

Temadag 05 okt. 2023 Mandefællesskaber 
Planlagt: 25 jun. 2024 Temadag mht. syge, døende og manglende støtte 
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Sundhedsudvalget med Ole Christensen: 
 
 

Temadag 05 sep. 2023 Velfærds teknologi 
Planlagt: 21 jun. 2024 møde vedr. lægevagtsordningen  
 
Deltagere til Ole Christensen: 

• Hvordan registreres telefonisk afslag vedr. akutpladser - Der er ingen registrering 
Der blev opfordret til at lave en opgørelse over disse afslag og fremsende dem til ÆS 

• Ved henvendelse til kommunen vedr. plejeplads anbefales det at bede om skriftlig 
svar/dokumentation 

• Spørgeskema er udsendt fra centralt hold 

• Et indlæg i de lokale medier i ens område vedr. problemstillingen om plejepladser kan evt. 
benyttes 
 

• Der blev opfordret til at nærstudere kommunens hjemmeside for de 
offentliggjorte plejepladser, da der tilsyneladende er flere måder at opgøre 
disse tal på. (Centerpladser, plejebolig, plejehjem,akutpladser) 

• Bestyrelsen blev opfordret til at afholde fællesmøde i D8 vedr. emnet 

• Bestyrelsen blev opfordret til at sætte en artikel i ”det sker”. 
 
 

Bestyrelsens beretning: 
 

 
Alle deltagere modtog beretningen på tryk og der blev afsat tid til, at denne kunne gennemlæses. 
Afsnit for afsnit blev gennemgået og der var ønske om ændringer/korrektioner for  
koordinator på Social humanitært område til Annette Juhl Jensen. Navne på koordinatorer for 
ældrepolitisk og sundhedsudvalget blev indsat. 
Debat om hvorvidt et beretningsår fulgte kalenderåret eller om det gik fra APRIL til APRIL opstod. 
 

Konklusion: Beretnings året følger kalenderåret!!(01 JAN – 31 DEC) 
 

 
Beretningen blev godkendt 

 
 
4) Regnskab 2023 v/ kasserne: 
 
Regnskabet 2023 blev fremlagt 
 
 
5) Bestyrelsens oplæg til budget 2024: 
 
Budgettet 2024 blev fremlagt – vedhæftet 
 
 
6) Indkommende forslag: 
 
Ingen forslag modtaget 
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7) Valg: 
7a) Næstformand og kasserer for 2 år. Brit Jensen og Niels Bierbum genopstiller. 

Både Brit Jensen og Niels Bierbum blev valgt 
 
7b) Sekretær for 1 år. Anette Josephsen er blevet udpeget af bestyrelsen 

Anette Josephsen blev valgt 
 
7c) Valg af 1 medlem til Sundhedsudvalget. På valg er Hans Chr. Rasmussen, som 

genopstiller. 
Hans Christian Rasmussen blev valgt 
 
 

8) Bestyrelsens information vedrørende fremtidige aktiviteter: 
 
 

• Demenstemadage 

• Kasserer netværk – temadag 13 jun. 2024 – mail udsendes 25 apr.  

• Samarbejde med de 3 sundhedsklynger 
 

 
9) Information fra Landsbestyrelsen: 
 
 
Følgende aktiviteter blev fremhævet: 

• ÆS deltager i forhandlinger vedr. ældreloven 

• Pårørendes involvering i processen for et ældre/sygt/døende familiemedlem 

• Forebyggende hjemmebesøg ønskes fastholdt 

• Helhedspleje 

• Folkepensionen - Kampagne vedr. folkepensionister igangsættes 

• Medlemsbladet og kommunikation 
 

Kontaktperson for D8 Jørgen Møller Larsen supplerede med følgende fokusområder 

• Kommunalvalget 

• Distrikternes rolle 

• AD Hoc-udvalgene er rådgivende – landsbestyrelsen er beslutningstagere 

• Etiske emner 

•  
 

10) Information fra foreningskonsulenten Bente Petersen: 
 
 
Bente Petersens indlæg vil være vedhæftet som fil, derfor er nedenstående blot i 
stikordsform 
 

• Kampagne 

• Dagsorden for ældrepolitik 

• Pengepuljer 

• Ældretelefonen starter op 01 juni 2024 

• ÆS-strategi 

• ”De yngre ældre” 

• Hvad kan ÆS bruges til 

• Drømmeløber gruppe 

• Rekrutteringsuge – UGE 40 

• Kursus for frivilligledere – HUSK AT TILMELDE 

• Der kommer ny kollega da Karen overgår til ”ensomhedsprojektet” 
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11) Eventuelt: 
 

• Regnskabet ønskes vist på over head 

• Mødet udvides med ekstra tid 

• Regler til indlæg i ”det sker” vedr. arrangementer skal overholdes 

• FORMØDE TIL DELEGERETMØDE er planlagt til 21 nov. 2024 

 

 

 


